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Rada města Milevska 

podklad pro schůzi rady č.  23             dne 19.10.2016                               OŽP231601R 

 

 

 

Povolení ke kácení dřevin rostoucích mimo les na pozemcích ve vlastnictví města 

Milevska 

 

 

1. Důvodová zpráva 

Komise ŽP (dále jen KŽP) předkládá Radě města Milevska návrh kácení zeleně rostoucí na 
pozemcích ve vlastnictví města Milevska. Jedná se o stromy, jejichž stav byl na podnět občanů města 
posouzen na 3. zasedání KŽP dne 12.05.2016 a na 5. zasedání KŽP dne 15.09.2016. 

 
Návrh na pokácení douglasky tisolisté a jedle bělokoré v ul. P. Bezruče 
Tajemnice KŽP předložila členům komise žádost pana xxxxxx o pokácení douglasky tisolisté a 
jedle bělokoré před domem čp. 794 v ul. P. Bezruče. Jako důvod žádosti je uvedeno zanášení 
okapů a svodů, mech na střešní krytině a skutečnost, že kořeny stromů narušují chodník a 
základy domu. Na základě žádosti bylo provedeno místní šetření, při kterém bylo zjištěno, že 
douglaska (obvod kmene 200 cm) a smrk (obvod kmene 180 cm) rostou ve vzdálenosti cca 5 
m od domu, jedná se o mohutné stromy, které byly v minulosti postupně vyvětvovány, nyní 
zavětvení stromů začíná na úrovni střechy domu. Stromy jsou ve velmi dobrém zdravotním 
stavu bez jakýchkoliv známek poškození. Komise návrh na pokácení stromů projednala, ale s 
pokácením stromů nesouhlasí. Zanášení okapů a svodů, ani mech na střešní krytině nemůže 
být důvodem pro pokácení stromů a skutečnost, že kořeny stromů narušují základy domu, 
nebyla nijak žadatelem prokázána.    
Závěr: Komise ŽP s pokácením douglasky tisolisté a smrku ztepilého u domu čp. 794 
nesouhlasí.  
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   6/5/0/1  

 
Obnova ovocného sadu na starém sídlišti v ul. P. Bezruče 
Komise se zabývala obnovou ovocného sadu na starém sídlišti. Jedná se o 50-60 let starý, 
převážně švestkový sad, který se nachází za domy čp. 765-770. Stromy jsou ve špatném 
zdravotním stavu, s velkým množstvím suchých větví, které se za větrného počasí velmi často 
lámou a padají na zem, čímž se stávají nebezpečnými. Členové komise konstatovali, že 
případný bezpečnostní řez by byl vzhledem k nízké perspektivě sadu velmi nákladný a 
doporučili proto postupné vykácení sadu a vysázení nových ovocných stromů. 
Závěr: Komise ŽP doporučuje v první fázi vykácet cca polovinu stromů, a to část 
z východní a část ze západní strany a prozatím ponechat prostřední část. Na místo po 
pokácených stromech navrhuje vysadit nové ovocné stromy, zejména peckoviny a 
doplnit je dalšími stromy, například jeřabinami. V další fázi navrhuje provést obnovu 
zbylé části sadu.  
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   8/8/0/0 

 
 

Návrh na pokácení olše u Habartova rybníka 
Tajemnice KŽP předložila členům komise návrh manželů xxxxxxx o pokácení olše rostoucí na 
břehu Habartova rybníka. Do rybníka v blízkosti stromu zaúsťuje dešťová kanalizace od domu 
xxxxxxxx. Po jednom letním přívalovém dešti došlo k zaplavení sklepů v domě, následně bylo 
zjištěno, že je potrubí odvádějící vodu zcela ucpáno kořeny výše uvedené olše. Z tohoto 
důvodu muselo dojít k odkopání terénu a tím k částečnému narušení kořenové soustavy, a tím 
zřejmě celé stability stromu. Komise žádost posoudila a s pokácením olše souhlasí.  
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Závěr: Komise ŽP souhlasí s pokácením olše lepkavé rostoucí na břehu Habartova 
rybníka.  
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   8/7/0/1 
 
Podnět řidičů autobusů na úpravu smrků v ul. 5. května  
Tajemnice KŽP předložila členům komise podnět řidičů autobusů, kteří si stěžují na špatný 
výhled v ul. 5. května při vyjíždění od areálu ČSAD do města. Komise žádost posoudila a 
doporučila pokácet první smrk od křižovatky, který je značně proschlý. Co se týče úpravy 
ostatních stromů, ty požaduje ponechat bez zásahu, stížnost na špatný výhled považuje za 
bezpředmětnou. 
Závěr: Komise ŽP doporučuje pokácet proschlý smrk, ostatní požaduje ponechat bez 
jakéhokoliv zásahu.   
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   8/8/0/0 

 
Podnět na pokácení javoru v areálu MŠ Sluníčko  
Tajemnice KŽP předložila žádost pana xxxxxx o zvážení pokácení javoru rostoucího v areálu 
MŠ Sluníčko. Jako důvod k pokácení pan xxxxxx uvádí, že javor již výrazně přerůstá okolní 
budovy a vyjadřuje obavu, že by při případném pádu mohl způsobit značnou škodu na 
majetku nebo ohrozit zdraví občanů.  Dále uvádí, že kořenový systém ničí betonové plochy u 
sousedního domu a poukazuje na problém zanášení okapů listím. Komise žádost posoudila a 
konstatovala, že se jedná o jedince ve velmi dobrém zdravotním stavu bez jakýchkoliv 
známek poškození, rostoucí v areálu školky ve vzdálenosti minimálně 4 m od plotu. Jde o 
velmi hodnotný strom, jehož habitus odpovídá danému taxonu, komise je zásadně proti jeho 
pokácení. 
Závěr: Komise rozhodně nesouhlasí s pokácením javoru v areálu MŠ Sluníčko.   
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   8/7/0/1 

 
Podnět obyvatel domu čp. 870-873 (B. Němcové) o pokácení dvou modřínů a jedné 
břízy 
Tajemnice ŽP předložila žádost zástupce domu čp. 870-873 o pokácení dvou vzrostlých 
modřínů a jedné břízy rostoucích před výše uvedeným domem. Jako důvod jsou v žádosti 
uvedeny obavy ze zlomení větví při větru a jejich následném pádu na chodník nebo dům, dále 
velký spad jehličí a stínění do oken bytů. Členové komise provedli šetření na místě, přičemž 
konstatovali, že se jedná o trojici stromů rostoucích jižně od domu, přičemž větve nejbližšího 
stromu se nacházejí ve vzdálenosti minimálně 8-9 metrů od domu. Modříny jsou v dobrém 
zdravotním stavu, bříza zřejmě kvůli umístění v blízkosti modřínů strádá, jedná se o ne příliš 
perspektivního jedince, zde se přiklonila k pokácení. Pokácení  
modřínů rozhodně odmítla, spad jehličí je přirozeným fyziologickým projevem modřínů a 
nemůže být důvodem pro pokácení. Vzdálenost stromů od domu je dostatečně velká, aby 
docházelo k nadměrnému stínění, obavy z pádu větví na chodník a dům považuje vzhledem 
ke zdravotnímu stavu stromů a vzdálenosti od domu za bezpředmětné.  
Závěr: Komise souhlasí s pokácením břízy bělokoré, pokácení dvou modřínů 
nedoporučuje.  
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   8/4/3/1 

 
Podnět na pokácení borovice lesní u domu 767 v ul. P. Bezruče  
Tajemnice KŽP předložila komisi návrh pana xxxxxxx na pokácení borovice lesní rostoucí u 
domu čp. 767 v ul. P. Bezruče. Pan xxxxxxx uvedl, že v nedávné době se ze stromu ulomily 
dvě silné větve a vzhledem ke skutečnosti, že borovice má křehké dřevo, hrozí opakované 
pády větví, které mohou způsobit zranění obyvatel domu. Komise žádost na místě posoudila a 
konstatovala, že se jedná o zdravý hodnotný strom bez jakýchkoliv známek výskytu chorob 
nebo škůdců, na svém stanovišti je perspektivní dřevinou.  
Závěr: Komise v žádném případě nesouhlasí s pokácením borovice před domem čp. 
767 v ul. P. Bezruče. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   8/8/0/0 
 
Návrh tajemnice komise na pokácení stromů ve městě 
Tajemnice KŽP předložila členům komise návrh na pokácení několika stromů ve městě. Jedná 
se vesměs o neperspektivní, zejména značně proschlé dřeviny. Jde o 4 břízy před vchodem 
do areálu víceúčelových nádrží, o břízu v ul. Č. Holase, o smrk ve Dmýšticích, o vrbu, olši a 
sakuru u Suchanova rybníka a dále o douglasku u budovy městské policie a javor na 
autobusovém nádraží. Komise návrh projednala a konstatovala, že většina stromů je ve 



3 

 

špatném zdravotním stavu, většinou silně proschlých, v případě douglasky u městské policie 
jde o značně nahnutý neperspektivní strom. S pokácením výše uvedených stromů souhlasí 
s výjimkou javoru jasanolistého na autobusovém nádraží. Tento strom má sice velkou dutinu 
ve kmeni a v jedné z kosterních větví, ale protože se jedná o ojedinělý exemplář tohoto druhu 
v Milevsku, doporučuje jej zachovat.        
Závěr č. 1: Komise doporučuje pokácet čtyři proschlé břízy u víceúčelových nádrží za 
předpokladu, že na stejné místo budou v rámci náhradní výsadby vysazeny 4 
pyramidální habry. Komise dále doporučuje pokácet smrk ve Dmýšticích, vrbu, olši a 
sakuru u Suchanova rybníka, a douglasku u městské policie. Javor jasanolistý 
požaduje zachovat s tím, že dutinu v kosterní větvi doporučuje vydesinfikovat a vhodně 
vyplnit, aby se zabránilo zatékání vody do stromu.   
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   8/8/0/0 
Závěr č. 2: Komise doporučuje pokácet proschlou břízu v ul. Č. Holase 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   8/6/0/2 

__________________________________________________________________________ 

Jméno zpracovatele, datum vyhotovení: Ing. Hana Hadrbolcová, 10.10.2016 

                                                                         

    

 

 
 


